

လီၤခါၣ်သးကညီပိာ်မုၢ်ကရၢခိၣ်အလံာ်ဆၢကၤဆၢဝါ
ဆူကီၢ်သုလၢသးမုၢ်ခိၣ်မုၢ်န့ၢ်ဆၢကၤအလီၢ်ပျဲထီၣ်(၇၁)ဝိတဝီ
၂၀၂၀န့ၣ်,လၢယုၤလံာ်(၅)သီ



တနံၤအံၤတုၤယီၤကဒီးဝဲလၢကီၢ်သုလၢသးမုၢ်ခိၣ်မုၢ်န့ၢ်ဆၢကၤအလီၢ်ပျဲထီၣ်(၇၁)ဝိတဝီန့ၣ်လီၤ,လၢကီၢ်သုလၢသးမုၢ်ခိၣ်
မုၢ်န့ၢ်ဆၢကၤအမုၢ်တနံၤအံၤမဲၤကီၢ်သုလၢသးမုၢ်ခိၣ်မုၢ်န့ၢ်ဆၢကၤအလီၢ်ပျဲထီၣ်(၇၁)ဝိတဝီန့ၣ်လီၤ,အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ သ့ၣ်ဖျဲ
သးညီထီၣ်ဘိတက့ၢ်န့ၣ်မုၢ်ဝဲယတၢ်ဆၢကၤဆၢဝါအဒိၣ်အဆါန့ၣ်လီၤ.

ပမုၢ်ကွၢ်ကဒါကၤလၢပတၢ်စံၣ်စိၤစိၤအပူၤပကထံၣ်ဘၣ်လၢကညီကလုာ်အံၤ မုၢ်ပုၤတကလုာ်လၢ အဟဲလီၤတုၤလၢကီၢ်ပ
ယီၤအပူၤအဆိကတၢ်တဖုန့ၣ်လီၤ. ပမုၢ်ပုၤလၢအဟဲတုၤလီၤအဆိကတၢ်ဘၣ်ဆၣ် ခိၣ်ပဘၣ်တၢ်ဆိၣ်တၢ်မၤန့ၢ်ပုၤအါကလုာ်, အါ
မံၤအါမိၤအယီၤပဘၣ်ပာ်တုၤကွၢ်ထံၣ်ကီၢ်အံၤဒီး ယုၤမုၢ်ဟးဖျိး,ဟးအိၣ်လၢပုၤထံၣ်လီၤကီၢ်ပုၤအါမးန့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးပကဒီးန့ၢ်ဘၣ်ကုၤတၢ်
သဘျုးဒီးအိၣ်ဘၣ်ကုၤလၢပထံၣ်လီၤကီၢ်ပုၤအါပသ့ၣ်ညါဘၣ်လၢပကီၢ်သုလၢသးမုၢ်ခိၣ် ဆၢထၢၣ်ဝဲလၢပမဲာ်ညါ, ဂ့ၣ်က့ၢ်စးဝဲဆူၣ်
ဆူၣ်စးထီၣ်လၢတၢ်ပာ်ဆၢစးထီၣ်ဒီးတုၤလီၤလၢမဲာ်အံၤလၢတၢ်သးစွဲကတုၤအပူၤအယီၤပစံးဘျုးဘၣ်ကုၤသ့ၣ်ဒီးန့ၣ်လီၤ.

ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤတၢ်အိၣ်သးတနီၤဂုၤထီၣ်ဝဲမဲအကြးဘၣ်ဆၣ်ကညီတၢ်ပာ်ဆၢထံၣ်ကီၢ်သးတၢ်လဲၤကျဲအံၤတကတၢ်ဝဲဒၣ်
ဒံးဘၣ်, တၢ်ဆဲးလီၤစုမုၢ်ကျဲဘၣ်ယးတၢ်ပတုၤတၢ်ခးဘၣ်ဆၣ်ပပုၤကလုာ်ကညီဖိတဖၣ် ဘၣ်လဲၤခိၣ်ဖျိးဒံးဝဲဒၣ် တၢ်ကီၢ်ခဲ, တၢ်နး
တၢ်ဖျိး, တၢ်ဆိၣ်တၢ်မၤန့ၢ်ဒီးတၢ်ဒုးတၢ်ယးလၢထံၣ်လီၤကီၢ်ပုၤအိၣ်ဒံးဝဲဒၣ်အမၤမုၢ်န့ၣ်လီၤ. အလီၢ်အိၣ်လၢပဝဲကညီဖိဝဲလၢကမၤလီၤ
ယုၤသ့ၣ်ညါန့ၢ်ပာ်အါထီၣ်ထံၣ်ကီၢ်သးဂ့ၢ်ဝီ, သုးဂ့ၢ်ဝီဒီးဟးလီၤစုမၤသကီၢ်တၢ်ဒ်သိးပပုၤကလုာ်ကဒီးန့ၢ်ဘၣ်ကုၤတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်ဒီး
တၢ်သဘျုးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢထံၣ်ကီၢ်ဒီးပုၤကလုာ်အဂီၢ်ပဝဲကညီဖိဝဲလၢပတၢ်ထံၣ်ပတၢ်ဆိကမိၣ်မုၢ်တဒံးသိးလီၤသးသန့ကပတၢ်မုၢ်လၢကွၢ်စိမုၢ်
ဝဲဒၣ်တၢ်တမံၤယီၤလၢပကအိၣ်မုၢ်အိၣ်ခုၣ် ဒီးပကအိၣ်ဘၣ်ကုၤလၢပနီၢ်ကစၢ်ထံၣ်လီၤကီၢ်ပုၤ ပျဲဒီးတၢ်သဘျုးန့ၣ်လီၤ. ပကဒီးန့ၢ်ဘၣ်
တၢ်သဘျုးအလၢအပျဲအဂီၢ်ပဝဲကညီဖိဝဲလၢပကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ပလီၤသ့ၣ်ပလီၤသးဒီးပကဘၣ်ပာ်ဖျိးမၤသကီၢ်တၢ်လၢတၢ်သး
တဖျၢၣ်ယီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ယုၤတၢ်မိးမုၢ်စုၢ်ကီၢ်တၢ်ပနီၣ် အဂ့ၢ်တခါလၢပကတုၤဆူပတၢ်မၤန့ၢ်အဖိတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မဲၤပကပာ်ဖျိး
ထီၣ်ပသးလၢတၢ်သးတဖျၢၣ်ယီၤ, ဆၢထၢၣ်ဂၢၢ်ကၢၤကျဲဒီးလဲၤတၢ်တီတီလီၤလီၤဒ်ပကညီတၢ်ပာ်ဆၢအကျဲသန့ဒၣ်ဝဲအသိး တုၤပ
တုၤဆူပတၢ်မၤန့ၢ်အဖိတၢ်တစုန့ၣ်မုၢ်ယတၢ်ဒုးသ့ၣ်နီၣ်ဒီးဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်လီၤသးလၢမုၢ်တနံၤအံၤန့ၣ်လီၤ.

လၢခဲကတၢ်လၢမုၢ်န့ၢ်ခိၣ်မုၢ်န့ၢ်ထီၣ်တနံၤအံၤလၢကညီပိာ်မုၢ်ကရၢခိၣ်အခါစးဆူယီၤယဲတၢ်ယုးယီၤဒီးတၢ်ဆၢကၤဆၢဝါဆူကီၢ်
သုလၢသးမုၢ်ခိၣ်မုၢ်န့ၢ်ဆၢကၤအလီၢ်ပျဲထီၣ်(၇၁)ဝိတဝီန့ၣ်လီၤ,အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့,တၢ်က့ၢ်သုက့ၢ်ဘၣ်,
တၢ်ဒုးအတၢ်က့ၢ်တရံးကျဲအဂ့ၢ်ကတၢ်ဒီးမဲၤသုကန့ၢ်န့ၢ်န့ၢ်ထီၣ်လီၤသ့ၣ်တၢ်အိၣ်မုၢ်အပူၤန့ၣ်တက့ၢ်.

ဆူပတၢ်မၤန့ၢ်ဖိတၢ်,

ပဒိၣ်နီၢ်ဖိဒုတီ
ကရၢခိၣ်
ကညီပိာ်မုၢ်ကရၢ
လီၤခါၣ်သး